
 

 Zasedání č. 1 Číslo materiálu:   

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   23. 1. 2023 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Havlíčkovo nám., 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

 

Neomluveni: 

Tomáš Klail, Jana Karlíčková, Lenka Dupalová, Věra Zadražilová, Matěj 

Suchánek, Dalibor Dostál, Nikola Váňová 

Martin Hlavatý 

 

Soňa Žáčková 

Gestor: Kateřina Špalková 

Příští jednání: 13.2.2023 v 16hod Rytířský sál MÚ Kutná Hora, Havlíčkovo nám. 

 

Návrh usnesení pro RM: 

        

 

 b e r e   n a  v ě d o m í   

      zápis z 1. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 23.1.2023 

      

       

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

 

Program:  1. úvod 

  2. volba předsedy komise 

                    3. různé 

                    4. závěr 

 

 

bod 1. Úvod 

Úvodní slovo paní Maternová, přivítala členy komise, představila odbor správy majetku, komise 

odboru, vysvětlila nutnosti podepisovat prohlášení o mlčenlivosti 

Dále slovo převzala paní místostarostka Špalková, vysvětlila, že bude gestorem této komise a co to 

znamená 

Pan Šesták předal základní informace o fungování komise 

Členové komise se shodli, že zasedání bude probíhat vždy každé druhé pondělí v měsíci od 16hod, 

v případě, že nebude dostatečný program, bude komise posunuta 

Paní Karlíčková se dotazovala, jestli by mohla být z důvodu pracovního zatížení na komisi přítomna 

skze online video hovor, členové komise s tím souhlasili 

Paní místostarostka dále zmínila, že si komise může vytvořit svůj status, pravidla fungování 

 

bod 2. Volba předsedy komise 

Pan Šesták sdělil členům komise, co obnáší být předsedou komise, pan Hlavatý, který byl 

předsedou komise po několik volebních období je nyní zdravotně indisponován, není zatím známo, 

kdy se zúčastní dalšího zasedání komise, paní Dupalová se nabídla, že dočasně bude vést komisi, 

paní místostarostka slíbila, že do příštího zasedání komise zjistí stanovisko pana Hlavatého, zda by 

měl zájem být předsedou komise,  

 

bod 3. Různé 

paní Karlíčková 

- dotazovala se, zda je nutné v tomto období v „slepých“ ulicích např. ulice V Hutích solit, zda by 

nebylo levnější pouze plužit a posyp provádět inertním materiálem, pan Šesták reagoval, levnější 

varianta to určitě není, město má schválený plán zimní údržby, kde je uveden harmonogram úklidu 

ulic, pan Šesták slíbil, že budou dotázány TSKH, pan Klail zareagoval, že se solením mají problémy 

některé druhy stromů, které odcházejí 

vyjádření TSKH k solení ulic: přímo v ulici V Hutích se při letošní zimě solilo pouze jednou, protože 

silnice byla zledovatělá a nesjízdná, při dalším sněžení se pouze plužilo, nesypal se ani inertní 

materiál 

 - dále se dotazovala na tunel u pozemků pana Dospivy za mlýnem Denemark, kterým prochází 

červená turistická značka, kde jsou nově umístěny cedule se vstupem na vlastní nebezpečí, jestli by 

nebylo možné uvést bližší důvod zmíněného charakteru, 
-další problém je, že v tunelu je tma, pan Šesták reagoval, že se jedná o soukromý pozemek, pan 



Dopiva ho vybudoval na své náklady, aby tudy mohli procházet obyvatelé, příslib paní 

místostarostky, že bude jednáno s panem Dospivou o možném osvětlení tunelu 

- další vznesený dotaz byl ohledně místa stavby supermarketu LIDL, paní místostarostka reagovala, 

že obchod bude v prostoru za obchodním domem Retail park v ulici Ortenova/Opletalova 

- poslední dotaz byl, zda se počítá s osvětlením Královské procházky, paní místostarostka 

reagovala, v současné době se s osvětlením nepočítá, protože se musí hlavně řešit poruchy na 

stávajícím veřejném osvětlení, což je finančně náročné 

Pan Klail  

– byl příslib, že u nových městských staveb, ale i u rekonstrukcí a při opravách komunikací budou 

budovány nádrže na zachycení dešťových vod, které by následně sloužily k zálivce, toto se 

v poslední době nepodařilo u výstavby knihovny Na Náměti, pan Šesták reagoval, že u nové 

výstavby na Benešově ulici a v Malíně se počítá se zasakováním vody do vytvořených mokřadů 

- co se týče návrhu o vyhlášení údolí Vrchlice chráněným územím, či alespoň významnou lokalitou, 

Spolek Denemark, se před lety dvakrát pokoušel o toto a věnoval tomu dost úsilí. Průzkumy 

prokázali výskyt celé řady  vzácných, chráněný, či ohrožených druhů rostlin, hmyzu a živočichů. 

Cennost lokality byla uznána a bylo uvažováno o vyhlášení.  Ze strany úřadu shledanou překážkou- 

výskytem několika ploch akátu v lokalitě, vše skončilo.  Není prý možné, aby v takovém území byl. 

Pan Suchánek 

- reagoval na podnět pí. Karlíčkové ohledně stavby Lidlu, tázal se paní místostarostky na možnou 

podobu nového supermarketu a celkového dopadu stavby na životní prostředí, zmíněn Eko Lidl 

v Litomyšli (zelená střecha, obložení ze dřeva a rostlin)  

- další dotaz směřoval na existenci negociačního týmu ohledně podoby nového supermarketu, paní 

místostarostka odpovídá s tím, že takový tým již existuje  

- pan Suchánek později reaguje na pana Dostála ohledně zajíždění autobusů Arriva do jádra města, 

zmiňuje problematiku velkokapacitních autobusů s ohledem na jejich rozměry a váhu, někteří 

občané si stěžují na otřesy způsobené těmito autobusy při průjezdu městem, zmiňuje možnost 

průjezdu dvou menších elektrobusů najednou  

Pan Dostál  

– jak město řeší likvidaci plevelů v chodnících, jestli herbicidy či párou, pan Šesták reagoval, že 

město používá páru 

- podivuje se nad vysáváním odpadu na silnicích, chodnících, i s odpadky je vysáván štěrk 

v zádlažbě, následně zase probíhá dosypání a tím pádem rostou náklady města 

- upozornil na problém s foukáním listí, nebo trávy, kdy dochází k velmi prašnému prostředí, jestli 

by nebylo spíše možné listí hrabat 

- historickém centru viděl jezdit dieselové autobusy, z jakého je to důvodu?  

Vyjádření dopravce ARRIVA: dieselové autobusy jezdí v centru města pouze jako záloha, pokud 

dojde k dopravní nehodě, opravě, či nedostatečně nabitém elektrickém autobusu, je to spíše 

výjimečný stav 

- jestli se počítá s dovybudováním chodníků, aby se více propojilo město – na Kaňk kolem Sedlce, 

k poliklinice před benzinovou stanicí, k sokolovně na Žižkově (V Mišpulkách, Tyršova), ke hřbitovu 

(Tyršova), Sudoměřická, 

- dále se dotazoval, jestli ředitelé motivují učitele, aby chodili pěšky, aby šli příkladem, byla 

motivace pro děti, protože ráno před školami kolabuje doprava 

- jestli město provádí mozaikovitou seč, pan Šesták reagoval, že tato seč je náročná, jak časově, 

tak personálně, město ná tzv. nesekané plochy, které se udržují 2x ročně 

- došlo k sjednocení kontejnerů na plast a nápojové kartony, ale nedošlo k navýšení počtu 

kontejnerů na plast na kontejnerovém stání, Na stanovišti u Bartoloměje chybí kontejner na kov, 

často tam zůstávají pytle s plechovkami 

Vyjádření K.Hladíkové: Stávající počet kontejnerů na plasty i papír je v současné době 

dostačující. V roce 2022 byly občanům poskytnuty zdarma nádoby o objemu 240 l na plast a papír 

(budou opět poskytovány v březnu-dubnu) v rámci svozu od domu. Tímto došlo ke snížení 

naplněnosti sběrných nádob na veřejných kontejnerových stanovištích.  

- jestli by bylo možné umístit kontejner na kovy do Bartolomějské ulice ke kontejnerovému stání 

Vyjádření K. Hladíkové: V současné době není k dispozici volný kontejner na kovové odpady. K 

navyšování počtu kontejnerů dochází v rámci spolupráce se společností EKO-KOM, která Městu 

poskytuje nádoby zdarma. V případě navyšování počtu kontejnerů v roce 2023 bude kontejner na 

kovy umístěn na stanoviště v ulici Bartolomějská.  

- zda město řeší invazní druhy stromů (akát, pajasan žlaznatý, javor jasanolistý), pan Šesták 

reagoval, že při zjištění větší plochy to řeší odbor životního prostředí, za město byly v minulosti 

posílány 2 výzvy na odstranění větší plochy invazních druhů na soukromém pozemku 

- Kutná Hora by mohla navázat na biokoridor, který vybudovala obec Červené Pečky směrem ke 

Kutné Hoře a prodloužit ho směrem ke Sklenářovu dolíku, možnost využít evropských peněz 

 



bod 4. Závěr 

Příští zasedání proběhne dne 13.2.2023 

Zasedání bylo v 17:50 hod ukončeno 

 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

 

 

3) Reakce rady města: 

 

Usnesení č. R/130/23 - Zápis komise pro životní prostředí Rada města bere na vědomí zápis z 1. 

zasedání komise pro životní prostředí ze dne 23.1.2023. 

 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 

 


